Period 2　Grammar




　　　　1.Yuan Longping, an agricultural scientist, kept as many as one billion people free from hunger.

农业科学家袁隆平使多达十亿人免于饥饿。
　　　　2.A people with enough food feels secure, and a country with strong agriculture keeps stable.

民无粮不安，国无农不稳。

强　调







①(教材P16)It is the advent of modern technology that has turned farming into a highly precise industry.

②(教材P17)While such applications are of enormous benefit, precision farming can reach a much higher level with the application of artificial intelligence.

③(教材P17)When used in farming machines, AI does contribute to increased crop yields as well as simplified crop tracking, harvesting and processing.

④(教材P17)With such efficiency and accuracy, this technology is ideal for crops that require delicate handling.




1．强调时，可用such、__so、__really等词语修饰被强调部分，如句②④。

2．可用“助动词do＋动词原形”表示强调，如句③。

3．可用强调句型“It__is/was...that/who...”来强调主语、宾语、状语等，如句①。




一、强调句型“It is/was...that/who...”
1．强调句型的基本结构：It is/was＋被强调部分＋that/who＋其他部分(若被强调的是人，可用that或who；若被强调的部分是其他时，一律用that)。注意：本句型不能用于强调原句的谓语动词。

2．强调句的一般疑问句结构：Is/Was it＋被强调部分＋that/who...?

3．强调句的特殊疑问句结构：特殊疑问词＋is/was it＋that...?

4．对not...until...句型中的时间状语(从句)进行强调时的结构：It is/was not until＋被强调部分＋that＋其他部分。

◆Was it five years ago that we got together last time？　我们上次相聚是在五年前吗？

◆The patient looks much better. What is it that has made him what he is today?

那个病人看上去好多了。是什么让他变成今天这样的呢？

[即时演练1]——用强调句型强调画线部分 

(1)I didn't leave until__he__came．

→It__was__not__until__he__came__that__I__left.
(2)I wonder what you were doing at this time yesterday.

→I__wonder__what__it__was__that__you__were__doing__at__this__time__yesterday.
(3)He came to see us yesterday．

→It__was__yesterday__that__he__came__to__see__us.
二、用“助动词do＋动词原形”强调谓语动词
“do/does/did＋动词原形”构成强调句，意为“确实，的确”，用来加强谓语动词的语气，但须符合以下条件：

1．句子是肯定句；

2．句子的时态为一般现在时或一般过去时。

◆My memory isn't very good，but I do remember what she was wearing.

我的记性不太好，但我确实记得她当时的穿着。

◆The baby is generally healthy, but every now and then she does catch a cold.

那孩子健康状况尚好，但就是偶尔感冒。

[即时演练2]——完成句子

(1)我确实锁门了。我绝对肯定。
I did__lock__the__door．I'm absolutely sure.

(2)开车时一定要小心。
Do__be__careful when driving.

三、用very、 really、 so、 such、 just等词修饰被强调部分
◆The very sight of snake makes the girl shiver.

一看到蛇，女孩就发抖。

◆I really want to take a part-time job during the holidays.　我真的很想在假期做一份兼职。

◆When we were finally rescued, we felt such relief and joy that many of us could not hide our tears.

当我们最终获救的时候，我们感到如此欣慰和快乐，以至于我们当中的很多人掩藏不住泪水。
◆In fact, we are so used to them that we may even take them for granted without realising how much inspiration they have given us.

事实上，我们已经如此习惯了它们，以至于我们可能甚至认为它们的存在是理所当然的，没有意识到它们给了我们多少灵感。
[即时演练3]——完成句子

(1)我的求学之路如此顺利，以至于我变得非常自负。
The journey of my schooling was so__smooth__that I became pretty over-confident.

(2)这小玩意儿用来起那些钉子正合适。
This gadget is just__the__thing for getting those nails out.

(3)仿佛我们这个靠近英格兰正中心的善良乡村变成了一片残酷的草原。
It was as if our kindly countryside, close to the__very__heart__of__England,__had been turned into a cruel grassland.

四、用ever、 on earth、 in the world、 in heaven等词语表示强调，意为“究竟，到底”。
◆Where on earth did you put the book?

你到底把书放到哪里了？

◆What in the world thing are you doing now?

你这会儿到底在干什么？
◆What ever do you mean by saying that?

你说那话到底什么意思？




Ⅰ.单句语法填空
1．It was cooperation between the two countries that helped deal with the current economic difficulties.

2．—What on earth made Susan weep?

—Being accused of cheating in the exam.

3．You said with an important examination to take you were so anxious that you couldn't fall asleep until late into the night.

4．I don't take much exercise now, but I did play football a lot when I was younger.

5．I was in such a hurry that I paid no attention to whether the milk was hot or not.

Ⅱ.语法与写作
1．直到她开口说话，我才认出她是玛丽。
It__was__not__until__she__spoke__that I recognized she was Mary.

2．你可以保留这本书，仅为自己用。

You may keep the book for__your__very__own．

3．她上周确实给你寄过一封信。

She did__send__you__a__letter last week.

4．我们都感到纳闷儿，他们到底想干什么？

We felt puzzled.What__ever/on__earth/in__the__world__did__they__want__to__do?
5．她如此生气以至于冲出房间，怒气冲冲地关上门。

She felt so__angry__that__she__stormed__out__of__the__room,__slamming the door angrily behind her.




[过基础　知识巩固]
维度一　强调下列句子中的黑体部分
1．What prevented him from coming in time? 

→What__was__it__that prevented him from coming in time?

2．He didn't realize the importance of learning English well until he went to America as an exchange student.

→It__was__not__until__he__went__to__America__as__an__exchange__student__that he realized the importance of learning English well.

3．As a consequence，I appreciate your help from the bottom of my heart.

→As a consequence，I do__appreciate__your help from the bottom of my heart.

4．Seeing the result of the exam, I was desperate and felt as if I were thrown into a world of darkness.

→Seeing the result of the exam, I was so__desperate that I felt as if I were thrown into a world of darkness.

维度二　语法与写作
1．我的妈妈如此健忘以至于我们必须不断地提醒她要做的事。

My mother was__so__forgetful__that__we__had__to__constantly__remind__her__of__what__to__do．

2．是你的哥哥比露西更细心。

It__was__your__older__brother__that/who__was__more__careful than Lucy.

3．事实上，他年轻时确实喜欢读小说。

As a matter of fact, he did__like__reading__novels when he was young.

4．她跑过来，想知道到底出了什么事。

She came running, wanting to know what__ever/on__earth/in__the__world__was__going__on．

维度三　语法填空
The home crowd erupted when China's Eileen Gu won the women's big air freeskiing gold in Beijing.

Gu jumped into the top position with her third run, 1.____________(score) 94.50.Her total score was 188.25 in the event's debut at the Winter Olympics.

The 18-year-old, who also 2.____________(go) by her Chinese name, Gu Ailing, is 3.____________ freestyle skier, model and grade-A student with. She grew up in the United States.It was there 4.____________ she grew to love skiing.By 2018, she was representing the US in the world cup for the sport.

Then, she decided to switch from representing the US 5.____________ representing China.It was a decision met with shock and 6.____________(confuse) from her growing fan base, but Gu was 7.____________(determine), sharing her reasoning online at the time.

“This was an 8.____________(incredible) tough decision for me to make...Through skiing, I hope to unite people, promote common understanding, create communication, and forge friendships between 9.____________(nation).If I can help to inspire one young girl 10.____________(break) a boundary, my wishes will have come true.”

【解题导语】　本文是一篇新闻报道。文章介绍了谷爱凌的相关信息。
1．scoring　解析：考查非谓语动词。分析句子结构可知，空处用非谓语动词作状语，Gu和score为逻辑上的主谓关系，需用现在分词形式。
2．goes　解析：考查动词的时态和主谓一致。结合句意及句中的is可知，句子是描述事实，应用一般现在时；who引导非限制性定语从句，代替先行词The 18-year-old，在定语从句中作主语，表示单数意义，谓语动词需用第三人称单数形式。
3．a　解析：考查不定冠词。空处应用不定冠词修饰单数可数名词skier，表示泛指。又freestyle的发音以辅音音素开头，应用a。
4．that　解析：考查强调句。分析句子结构可知，此处为强调句型“It is/was ＋被强调部分＋that＋句子其他成分”，此处对地点状语there进行强调。
5．to　解析：考查介词。switch from...to...为固定短语，意为“从……转变为……”。
6．confusion　解析：考查名词。空处和shock并列，需用名词形式作宾语，confusion意为“困惑”，表抽象概念，不可数。
7．determined　解析：考查形容词。空处需用形容词作表语，determined意为“下定决心的”。
8．incredibly　解析：修饰形容词tough需用副词作状语。
9．nations　解析：考查名词复数。nation为可数名词，此处表示泛指，且没有冠词限定，需用名词复数形式。
10．to break　解析：考查非谓语动词。inspire sb.to do sth.为固定短语，意为“激励某人做某事”，空处需填动词不定式作宾语补足语。
过能力　综合提升
Ⅰ.阅读理解
A
When sorting through the apples at the grocery store, you see an ugly, strange-looking apple.Whether it's a strange color, has spots, or is a strange shape, you wonder how it made it onto the shelves.Who would buy and eat this? Most people would not buy ugly produce.That is why it is rare to see ugly-shaped fruit or off-colored vegetables.So what happens to this produce?
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Data have shown that 20%－40% of fruits and vegetables are rejected even before they reach grocery stores.And even more are rejected on site, because grocery stores and companies have incredibly high standards for what their produce should look like.That includes color, shape, size, weight, and length.And the food that doesn't meet these standards is thrown away.There are incredibly strict laws about food donation that actually makes it illegal to donate food that doesn't meet standards that are similar to those of the grocery store as well as laws that restrict this food from being used as animal feed.

Besides, 10% of rich countries greenhouse gas emissions come from food that was grown and never eaten.Food waste not only contributes to climate change, but also food insecurity and extreme poverty.As stated above, in the greatest food wasting countries, there are laws that confine produce from being donated to people in need.

By reducing food waste, a third of the world's entire food supply could be saved.That's enough to feed 3 billion people.Also, by reducing food waste, farmers all over the world could sell more of their produce and inspire their rural, agricultural economies.There are many ways to get involved in ending food waste! You can participate in advocacy events hosted nearby like with Feedback Global, who hosts an event called “Feeding the 5，000” where they seek to feed 5，000 people with food that would have otherwise been wasted.Encourage your local grocer to sell ugly produce.Food is food!

【解题导语】　本文是一篇说明文。文章主要说明了形状丑陋或变色的蔬菜被浪费的社会现象，指出通过减少食物浪费，世界上三分之一的食物供应可以得到挽救，对发展农业经济也有积极作用。
1．Why is ugly-shaped fruit rarely seen at the grocery store?

A．It is not tasty or nutritious.

B．Farmers would not plant it.

C．Most people are not fond of it.

D．Few people choose to purchase it.

D　解析：细节理解题。根据第一段中的“Who would buy and eat...ugly-shaped fruit or off-colored vegetables.”可知，在杂货店里很少看到形状丑陋的水果是因为很少有人选择购买这样的水果。
2．What happens to ugly-shaped fruit or off-colored vegetables?

A．They are consumed.

B．They are donated.

C．They are wasted.

D．They are buried.

C　解析：细节理解题。根据第二段中的“And the food that doesn't meet these standards is thrown away.”可知，难看的水果或颜色不太好的蔬菜被浪费了。
3．What does the underlined word “confine” in paragraph 3 probably mean?

A．Refuse.
B．Restrict.

C．Contact.
D．Protect.

B　解析：词句猜测题。根据第二段后两句以及画线词所在句可推知，在粮食浪费最严重的国家，法律限制将农产品捐赠给有需要的人。故画线词意思是“限制”。
4．What would be a suitable title for the passage?

A．Ugly Fruit Could Lead to a Prettier World

B．Food Waste Makes 3 Billion People in Poverty

C．Feedback Global Is Seeking to Feed 5，000 People

D.More People Should Get Involved in Ending Food Waste

A　解析：标题归纳题。文章主要说明了形状丑陋或变色的蔬菜被浪费的社会现象，并指出通过减少食物浪费，世界上三分之一的食物供应可以得到挽救，对发展农业经济也有积极作用。可知，A选项“丑陋的水果可以带来一个更美丽的世界”最适合作文章标题。
B
Food made from atmospheric carbon could feed the world while helping to fight climate change, according to Solar Foods, a Finnish company founded in 2017.“We can collect CO2 anywhere，” said its CEO Pasi Vainika, whose company has developed a protein powder made using CO2.“That's a strategic shift where raw materials are in the air.” The protein powder, called Solein, can be turned into meat and dairy substitutes or added to foods and shakes.

Solar Foods uses special units to pull CO2 from the atmosphere.To turn it into protein, microbes (微生物), similar to those in the production of wine and yogurt, will be fed on it to grow and reproduce.During the process, water is split into hydrogen and oxygen.Along with a growth medium containing necessary minerals, the three gases are pumped in to feed the microbes.Harvested and dried, that remaining mixture becomes Solein—a yellow powder made up of single-cell protein, with a nutrient composition similar to wheat flour.

Solar Foods claims that Solein removes most of the emissions associated with modern agriculture, which is responsible for almost one third of all greenhouse gas emissions.“One kilogram of Solein sends out 0.2 kilogram of CO2e (二氧化碳当量).In comparison, beef herds produce around 100 kilograms and chicken 10 kilograms，” said Vainikka.“We can remove the climate impact of modern food systems on the planet, which today account for about 30 per cent of global greenhouse gas emissions.” He further stressed that while the company's factories also require some land used for industrial farming, only about one tenth of the land is needed compared to photosynthesis (光合作用).“We could free up agricultural land to grow back forests，” he added, “and those remove carbon permanently from the atmosphere.”

Probably optimists are now contenting themselves with the pleasant scene of masses of trees absorbing CO2: on the planet.However, while that may sound great, Vainikka put it right, “It can happen only if we produce enough Solein from CO2 to replace meat and dairy at a large scale.” And that still remains a long way to go.

【解题导语】　本文是一篇说明文。文章主要介绍了温室效应日趋严重，二氧化碳是主要成因之一。一家芬兰公司利用吸碳技术，将空气中的二氧化碳转化为可食用蛋白质，减少碳排放，并解放耕地，用于植树造林，缓解温室效应。
5．What can we say about Solein?

A．It is in the air.

B．It can be changed into meat.

C．It can take in CO2.

D．It is good for the environment.

D　解析：推理判断题。根据第一段第一句和最后一句可知，该公司开发这项技术，一是应对气候变化，二是生产肉、奶制品等的替代品，从而实现保护环境的目的。所以该公司开发的产品对环境有利。
6．What are needed to produce Solein according to paragraph 2?

A．Wine and water.

B．Water and minerals.

C．Mierobes and yogurt.

D．Wine and microbes.

B　解析：细节理解题。根据第二段中“To turn it into protein...feed the microbes.”可知，微生物、水和含有矿物质的生长培养基都是必备物质。
7．What does paragraph 3 mainly tell us about Solein?

A．Its present situation.

B．Its possible benefits.

C．Its production process.

D．Its potential drawbacks.

B　解析：段落大意题。通读第三段可知，研究人员通过对比说明，相同重量的蛋白质，Solein比牛肉和鸡肉产生更少的二氧化碳，因此会解放更多的耕地，用于退耕还林。因此，第三段在讲其益处。
8．Which of the following can be the best title for the passage?

A．Air Protein Produced, CO2 Reduced

B．Collecting Air, Removing CO2
C．Climate Changing, Danger Coming

D．Protect Earth, Save Ourselves

A　解析：标题归纳题。通读全文尤其是第一段可知，文章介绍了Solar Foods 公司利用空气中二氧化碳生产蛋白质 Solein 的基本信息，A选项“从空气中获取二氧化碳生产蛋白质Solein，减少二氧化碳”最适合作文章标题。
Ⅱ.七选五
Adele's new album, 30, is finally available.Last month, hundreds of millions of us streamed its first single, Easy On Me. This song arouses feelings not easily put into words, but we can probably agree it is a sad song. 1.________ Yet sad music does pull us in and lift us up.

Let's start with a biological theory.When we experience real-life loss, or empathize (体会) with another's pain, certain hormones are released within us. 2.________ They do so by making us feel calmed and supported.Feeling Adele's pain, or recalling our own, may cause such chemical changes within us.

Psychologically, a key reason we enjoy sad songs is that they profoundly move us.Feeling moved can come from us suddenly feeling closer to other people.Indeed, when we have listened to 30, we may turn to reaction videos to see how others feel. 3.________ And it boosts our feeling of being moved and triggers feelings of comfort and belonging.

4．________ Adele's songs allow us to view the pleasure in terms of the meaning she helps us make.Adele takes hard life experiences and makes sense of them.This is what much sad art does.It takes the pain and suffering of the world and gives it meaning.As philosopher Friedrich Nietzsche once put it, someone who has a why to live can bear almost any how.

Ultimately, we listen to Adele's songs when we want to recall, reflect, or belong.They let us feel her sadness, share our suffering, and connect with others.To all of us, Adele's songs say：5.________

A．You are not alone in your pain.

B．Music speaks louder than words.

C．These help us to tackle loss and pain.

D．We can also think at the spiritual level.

E．Few people are aware sad music makes us feel good.

F．This lets us share an emotional experience with others.

G．This may make us better prepared for when real loss strikes.

【解题导语】　本文是一篇说明文。文章从三个角度介绍了悲伤的音乐能让我们振作起来的原因。
1．E　解析：根据下文“Yet sad music does pull us in and lift us up.”可知，人们没有意识到悲伤的音乐的积极作用。E选项符合题意。
2．C　解析：根据上文“When we experience real-life loss, or empathize with another's pain, certain hormones are released within us.”可知，本段介绍的是体内的激素对于我们情感的修复作用。C选项符合题意。
3．F　解析：根据上文“Indeed, when we have listened to...others feel.”和下文“And it boosts...comfort and belonging.”可知，听悲伤的歌曲有助于我们去分享情感。F选项符合题意。
4．D　解析：根据下文“Adele's songs allow us...the meaning she helps us make.”可知，本段介绍的是悲伤歌曲带给我们精神层面的感悟。D选项符合题意。
5．A　解析：根据上文“They let us feel her sadness...Adele's songs say”可知，本段介绍的是通过听阿黛尔的歌，分享痛苦，悲伤不再是一个人的。A选项符合题意。
Ⅲ.语法填空
1．____________(locate) at the National Martime Museum in Greenwich, Cutty Sark was one of the last tea ships in the world and now it is 2.____________ award-winning tourist attraction.

Built in Dumbarton in 1869, Cutty Sark 3.____________(design) to carry tea from China to England as fast as possible.On February 16, 1870, Cutty Sark left London for Shanghai on her first voyage with “large 4.____________(amount) of wine, spirits and beer”．It was on Oct 13, 1870 5.____________ the ship arrived back in London with around 1，305，812 pounds of tea.This is the first journey the ship successfully made.

Later, 6.____________ the ship achieved was other seven voyages to China in pursuit of tea.

Cutty Sark Theatre hosted a series of 7.____________(perform) and events through 2020－2021, the purpose of 8.____________ was to mark Cutty Sark's 150th anniversary.A special concert was given from the BBC Singers 9.____________(honour) Cutty Sark's place in history. It is her many connections across the globe that made her a 10.____________(national) acknowledged treasure.

【解题导语】　本文是一篇说明文。文章主要介绍了世界上最后一批茶叶船之一的“卡蒂萨克”号的历史和成就。
1．Located　解析：考查非谓语动词。短语be located in/at表示“坐落在”，此处省略be动词，用过去分词作定语，句首单词首字母要大写。
2．an　解析：考查冠词。attraction为可数名词，此处表示泛指应用不定冠词，且award-winning是发音以元音音素开头的单词，应用an。
3．was designed　解析：考查动词的时态、语态和主谓一致。根据上文Built in Dumbarton in 1869可知时态用一般过去时，又因主语与谓语构成被动关系，所以应用被动语态；主语为Cutty Sark，谓语用单数。
4．amounts　解析：考查名词。large amounts of/a large amount of意为“大量的”。
5．that　解析：考查强调句。分析句子结构可知，此处为强调句型“It be＋被强调部分＋that＋其他部分”。
6．what　解析：考查主语从句。分析句子结构可知，此处引导主语从句，从句中缺少宾语，指事物应用what。
7．performances　解析：考查名词。作介词宾语，表示“演出”应用名词performance；由a series of可知，应用复数形式。
8．which　解析：考查定语从句。分析句子结构可知，此处为“介词＋关系代词”引导定语从句；又作介词的宾语，指物，应用关系代词which。
9．to honour　解析：考查非谓语动词。分析句子结构可知，此处在句中作目的状语，应用不定式。
10．nationally　解析：考查副词。此处修饰形容词acknowledged应用副词形式。
